
Skolebestyrelsesmøde   
Mandag den 22. august 2022 kl. 17.00-19.30  

Afbud fra Minka, Sidse og Mette 

Referent: Morten. Referatet står i kursiv. 

1) Meddelelser  

• Formanden Vi har fået 75000 kr. til en fond. Hvad skal de bruges til? Skal afklares.  

Udkast til skrivelse skal færdiggøres. 

• Forældrerepræsentanterne Undren over fortsat udskiftning af personale i A-klassen. Der 

opleves mistrivsel blandt eleverne i klassen.  

Sommerferiepasning: Hvad er status?  

• Ledelsen A og B-klassen er udfordrede pt. pga. udskiftninger i personalet og sygdom i 
respektive teams. Jørgen orienterede om hvilke tiltag, der er på vej i forhold til A-klassen. 
Vi kan mærke, at vi er i hård konkurrence med andre kommuner om medarbejdere, der er 
uddannet indenfor specialområdet.  
I B-klassen er udfordringerne nogenlunde de samme i forhold til sygdom, implementering 
af nyre medarbejdere og elever. 

• Lærerne Der er ansat 4 lærere, de virker rigtigt gode alle sammen. Generelt er der god 

stemning blandt lærerne.  

Det er stadig en frustration, at der er meget fravær, og at medarbejdere ”udlånes” til teams 

med fravær. 

• Pædagogerne Er kommet godt i gang, dog frustration over sygefravær og pladsmangel. 

 

2) Renovering og ny-byggeri  

• Status siden sidst Lokalerne i den tidligere H-klasse er renoveret. Bl.a. er der etableret gårdhave og 
ekstra rum i det eksisterende hus.  
Midlerne fra Velfærdens Fundament og nybyggeriet skal ses i sammenhæng.  
Formanden redegjorde for forløbet/forhandlingerne med kommunen. Det har været en frustrerende 
proces.  

• Det videre forløb 
Jørgen fortæller, at der skal nedsættes en lokal arbejdsgruppe i forbindelse med nybyggeriet. 
Flemming, Jens Peter og Birgitte er med i gruppen. 
Konklusion: Jens Peter laver udkast til mail til rådmanden mhp. få at få afklaret, hvorvidt kommunen 
har søgt dispensation fra lokalplanen til at gennemføre byggeriet i 2 etager? 
 
 

 

3) Høringssvar (jvf. tilsendte materiale d. 17/8 ”Orientering om kommende høringsperiode til 
Effektiviseringsstrategien for Budget 2023”) 
 
 



• Hvilket fokuspunkter er væsentlige? Skolebestyrelsen tilslutter sig MED-udvalgets høringssvar. 
• Valg af temaer 
• Den videre proces - bemærk meget kort deadline 

  

4) Referencegruppen 

• Orientering om møde i referencegruppen v. Dorte. Der kom kommentarer og spørgsmål 
til det kommende møde.  

• Kommentarer og spørgsmål 
• Skal vi gøre noget? 

 

5) Temaaftener for forældre 2022-23 

• 4 forældreaftener i 2022-23 - afklaring af temaer 
 

• Temamøde 1 Hverdagene med et barn med en autismediagnose 
Alle forældre oplever udfordringer og ting der er svære i hverdagen med ens barn. Det kan være 
problemer med ex. søvn, spisning eller andet. På Temamøde 1 er det muligt at høre andre 
forældres erfaringer og diskutere hverdagens udfordringer med andre forældre til børn med en 
autismediagnose. 

• Temamøde 2 Omgivelsernes reaktion på et barn med autisme                                                         
Hvis et menneske har et fysisk handicap, er det ofte synligt for omgivelserne. Sådan er det ikke 
altid med en autismediagnose. Kan det gøre en forskel i andre menneskers reaktion eller har I 
måske oplevet udfordringer med selve udredningen af jeres barn? 

• Temamøde 3 Hjælp til familien 
På temamøde 3 deles erfaringer med at have hjælp til ens barn. Mange familier har hjælpere der 
kommer fast i hjemmet, andre har forskellige former for aflastning og andre igen har deres barn 
boende på institution. Hvordan opleves det at have andre mennesker så tæt på ens familie?  

• Temamøde 4 Livet som teenager 
På temamøde 4 er udfordringerne det giver, når barnet nærmer sig eller kommer i puberteten, 
der skal tales om. Hvordan opleves teenageårene hos barnet med autisme, hvor det sociale og 
kommunikative i forvejen ofte er udfordrende. 
 
Der er ønske fra skolebestyrelsen om, at ordet ”autismediagnose” udskiftes med 
”autismespektret”. 
Vi kan på forældremødet efterlyse personer der har erfaring som hjælpere mv. 
 
 

 

 

 
 
 

 

6) Detailplanlægning af Fælles Forældremødeaften torsdag den 1. september 

• Orientering om temaaftener for forældre.  
• Byggeri – planer og proces Jørgen og Jens Peter gennemgår punktet sammen. 



• Læringsplaner Der kommer en ny bekendtgørelse på området omkring d. 1. september. Denne skal så 
”oversættes” til specialområdet. Emnet glider ud af dagsordenen. 

• Velfærdens fundament Der kan redegøres for hvad pengene skal bruges til. Kan siges under Byggeri 
– planer og proces 

• Kunne man bruge plancher og lign. fra emnet om Havet. 
• Donation: Skal bruges til eWall plus overdækning af samme 
• Andet? 

 
7) Evt.   

 
 

8)  Kommende møder  
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